
 

 
     Tønder, 11. juni 2015. 
 
Tønder kommune   
Teknik og Miljø 
Team Plan, Byg og Trafik 
Rådhusstræde 2 
6240 Løgumkloster 
Att.: Lars-Erik Skrydstrup, Christian Kjær-Andersen, Anders Hørkjær Pedersen 
 
 
Vedr. nyanlægning af fortove og asfalt på Leos Allé  
 
Bestyrelsen i Grundejerforeningen Leos Allé har i et møde afholdt d. 3. juni 2015 drøftet muligheder for, hvordan 
foreningen med konstruktive forslag kan indgå i det fortsatte positive samarbejde med kommunen omkring 
renoveringen af Leos Allé. 
 
Vi glæder os over, at fortove og kantsten nysættes i efteråret 2015, og at der pålægges nyt asfalt i foråret 2016.  
 
Foreningen ønsker ikke en 2-1 vej med parkeringsforbud, som kommunen foreslog på mødet d. 7. maj 2015. 
 
Foreningen vil gerne fremkomme med følgende forslag:   
 

1. Fortove på Leos Allé gøres bredere, idet vejen reduceres med 1 m i bredden til 6,2 m, hvilket vil medføre, at 
den fremstår som en allé i beboet område, hvor farten skal reduceres for alle køretøjer, og tung trafik kun 
kører ved et specifikt ærinde. 

 
2. De 2 heller ved nr. 77/88 gøres til permanente beplantningsøer (som 2.18 Forsætning, eller 2.17 

Indsnævring, fra kommunens Virkemiddelkatalog). Beplantningsøerne rykkes 10 m mod nord for at give 
større afstand til Leonhardtsvej. 

 
3. Ved Leonhardtsvejs, Margrethevej/Dragonvejs, Nygades, Brorsonsvejs og Ingridsvejs udmunding føres fortov 

lige igennem, og der udføres rød farvet asfalt med skaktern, samt etableres 1 sæt beplantningsøer på Leos 
Allé ved hver indmunding. 
 

Vi vil gerne henvise til følgende link, der viser en æstetisk vellykket indsnævring fra Birkerød: 
https://www.google.dk/maps/@55.822625,12.427079,3a,75y,90t/data=!3m4!1e1!3m2!1sL1kuc7XEepjxeTSebFPDBg
!2e0?hl=da 

 
4. Ved nr. 18/17A udføres indsnævret kørebane med beplantningsøer (som 2.17, Indsnævring fra kommunens 

Virkemiddelkatalog). 
 

5. Ved nr. 10 etableres beplantningsø i den vestlige side. 
 

6. Vi ser frem til kommunens designplan for lysmaster og armatur i forventning om, at nye lysmaster 
højdemæssigt og armaturets design vil passe til en allé. 

 
Vi håber, at I vil tage udgangspunkt i disse konkrete forslag ved renovering af vejen. Foreningen er særdeles 
interesseret i et samarbejde, og ser frem til afsluttende drøftelser med jer omkring dette projekt.  
 
På vegne af Grundejerforeningen Leos Allés bestyrelse 
 
Bente Hedeager Solgaard 
Henning Mortensen 
Erik Hvidberg Jørgensen  


